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Také máte pocit, že v poslední dob  slavíme Vánoce dvakrát do roka? I když to ješt  
žádný fyzik ani astronom nezm il, asto se mi zdá, že se naše Zem koule n jak 
rychleji otá í – a my s ní. 

Pro humanitární organizace je období p ed Vánoci asem nejusilovn jší práce, 
kampaní, sbírek, koncert  a benefi ních akcí. Lidé totiž v tomto výjime ném období 
nebývají konáním dobra tolik unavení a na rozdíl od b žných dní jsou k podobným 
oslovením mnohem vst ícn jší. Dobré skutky k Vánoc m prost  pat í a možná by nám 
i chyb lo, kdybychom mezi p edváno ními nákupy nemohli n co hodit do kasi ky 
student m choulícím se na ulici, zakoupit asopis od bezdomovce nebo poslat drobný 
p ísp vek na adventní koncert. 

Ob as se setkávám se smutným povzdechem nad tím, že lidé jsou laskaví, 
ohleduplní, všímaví a št d í práv  jenom b hem Vánoc. M žeme sice lamentovat nad 
tím, že lidé srovnávají ro ní rozvahu „má dáti – dal“ až na konci roku. Pro takovou 
Michele z Konga, která v bojích ztratila rodi e a te  se snaží najít pomoc 
v uprchlickém tábo e, je však podstatné pouze to, že n kdo kdesi na druhém konci 
sv ta p isp l na léky, stan, terapeutickou výživu nebo pitnou vodu, které tam potom 
m že UNICEF dopravit. 

Vzpomínám, jak jsem se p ed pár lety dostala do m sta Goma na hranicích mezi 
Rwandou a Kongem, kde se nyní odehrávají silné boje. Hranici tvo il jeden jediný 
velký strom a všichni ji respektovali. V ned li ráno byl místní kostel do posledního 
míste ka plný lidí, starších i mladých, a já si tehdy íkala, že takto n jak to u nás 
mohlo vypadat p ed sto lety.  Dnes jsou kostely i vesnice zni ené a kdo ví, ozbrojenci 
možná spálili i onen hrani ní strom. Ve snaze zachránit si život se tam do pohybu 
dalo 250 tisíc lidí. V oblasti prudce vzrostla akutní d tská podvýživa, není dostatek 
pitné vody, hrozí riziko ší ení infek ních nemocí. 

Letošní Vánoce v našich krajích budou jist  ovlivn ny sv tovou ekonomickou 
krizí: ekonomové se dohadují o trendech vývoje HDP a média spekulují o tom, o kolik 
dárk  mén  letos naklademe pod strome ky. Avšak zatímco my snižujeme výdaje a 
n kte í možná budou muset zm nit práci, oni nemají co jíst.  

Pravdou ale je, že pomáhat m že jen n kdo, kdo je sám v pohod  a má dostatek. 
Proto bych Vám, milí ob ané Mokré a Horákova, ráda pop ála hodn  zdraví, protože 
to je pro kvalitní život to nejd ležit jší. St echu nad hlavou, protože všichni 
pot ebujeme místo, kde se cítíme doma. Možnost naplno prožít chvíle s blízkými, 
protože jich je málo a rychle utíkají.  

A samoz ejm  také ekonomickou jistotu, abychom nemuseli p estat pomáhat:o)! 
 

Pavla Gomba, UNICEF 
 
 

 Posíláme pod kování paní Pavle Gomb  za její váno ní pozdrav do našeho 
Zpravodaje 
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SLOVO STAROSTY 

Vážení spoluob ané. 
Dostáváte do svých rukou váno ní íslo obecního Zpravodaje. Rok 2008 pomalu 

odchází. Pro naši obec znamenal mnoho zm n. Ta nejvíce viditelná, je stavba 
splaškové kanalizace. Je toho však více, co jsme zbudovali. 

Základní škola.Velká rekonstrukce v ZŠ Mokrá je hotová. Zásadní ást 
finan ních prost edk  se nám poda ilo získat z Opera ního programu Životní 
prost edí. 90% uznatelných náklad  znamená pro obec velkou finan ní pomoc ve 
výši 17 153 100,-K . Základní škola je celkov  zateplena, má novou fasádu, nová 
okna a dve e. Máme nová skla na t locvi n  a zateplenou a opravenou st echu ZŠ. 
Byla to nutná, pot ebná rekonstrukce. 

Víceú elový sál. Víceú elový sál, vestav ný v pravém horním k ídle bývalé 
uhelné kotelny je hotový. Již druhý m síc plní sv j ú el. 

DPS. D m s pe ovatelskou službou v Horákov  pot eboval opravy. Byla 
opravena ímsa, vym n ny vstupní dve e (fy Fortel) a zast ešen vchod do prádelny a 
sušárny (K. Zají ek ml.). 

Splašková kanalizace. Od kv tna tohoto roku se v naší obci buduje splašková 
kanalizace. Na projekt „Šlapanicko- istá í ka a Rakovec“ se p ipravujeme od roku 
2000 a od roku 2001 na tuto velkou akci šet íme peníze. Spole n  s obcemi Vini né 
Šumice, Kovalovice, Pozo ice, Sivice, Tvarožná a Velatice prožíváme všechny 
starosti, které tato stavba p ináší. 

Stavba splaškové kanalizace je zcela jist  nejv tší spole né dílo výše 
jmenovaných obcí. Finan ní náklady na celou stavbu iní zhruba 700 mil K . 
Po ítáme však s tím, že budeme chtít kompletní rekonstrukci n kterých špatných 
komunikací a nebude nám sta it pouze zprovozn ní vykopaných rýh. Proto 
p edpokládáme, že stavba splaškové kanalizace a následná rekonstrukce komunikací 
se finan n  navýší o dalších zhruba 50 mil. K . 

Realizace stavby splaškové kanalizace je umožn na díky finan ní pomoci 
z prost edk  EU (79% uznatelných náklad ), ze státního fondu Životního prost edí 
(5%) a finan ní pomoci kraje (10 mil. K ). Na obcích tedy z stává finan ní 
spoluú ast ve výši 15%. 

Nechci vás vážení spoluob ané, zahltit t mito vysokými finan ními náklady, 
které budou proinvestovány. Chci pouze p edložit fakta. Fakta, která ovliv ují náš 
každodenní život a zcela jist  nám ho zt žují. Stavíme n co, co m lo být postaveno 
již dávno. Bohužel. V socialismu se na budoucnost životního prost edí moc 
nehled lo. 

Vím, že sou asná situace v obcích, kde stavba probíhá, je plná problém . Prosím 
o vaši trp livost. Denn  ešíme záležitosti kanalizace, pr jezdnost a parkování 
vozidel, stav vozovek, prašnost, bláto, objíž ky, návrhy, stížnosti, atd. Máte-li 
problém, se kterým si nevíte rady, kontaktujte nás. lenové zastupitelstva obce, 
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lenové stavební a pozemkové komise a pan Menšík jsou ti, kte í by vám m li 
pomoci. 

Pokud ani my nevíme, m li bychom vaši žádost ešit se Svazkem a 
dodavatelem. 

Pod kování za bezproblémové zpracování smluv a koordina ní innost ve v ci 
splaškové kanalizace v naší obci pat í p edsedovi kontrolního výboru Svazku panu 
ing. Aloisi Brzobohatému. 

Vážení spoluob ané, požádal jsem starosty obcí, ve kterých probíhá stavba 
splaškové kanalizace, aby nám napsali pár slov. D kuji. Jejich vyjád ení vám 
p edkládám: 
 
Obec Tvarožná 
Výstavba splaškové kanalizace zat žuje ob any všech obcí, zahrnutých projektem. 
Zvýšená doprava a práce t žkých mechanism , všudyp ítomný prach v letním období 
a bláto v zimních m sících vedou k nespokojenosti a únav  ob an . 
Je omezen vjezd do nemovitostí, na nerovných terénech trpí vozidla, hromadná 
doprava jezdí mnohdy se zpožd ním. 
Následné opravy komunikací dávají lidem nad ji, že se stavba p esunula do 
záv re né fáze, po které budou na nep íjemné m síce výstavby už jenom vzpomínat. 
V tšina ob an  naší obce nese stavební práce s t žkým srdcem a toleruje. Jsou 
pochopiteln  i tací, kte í nemají pot ebnou dávku pochopení, trp livosti a 
velkorysosti. Ti si opakovan  st žují a ani vysv tlování nezm ní tu jejich pravdu o 
neschopnosti firem a obecních funkcioná . 

 
František Kopecký, starosta obce Tvarožná 

 
Vini né Šumice 
V obci Vini né Šumice za aly výkopové práce jako poslední v obcích 2. etapy 
výstavby. 
Za dobu dvou m síc  máme následující poznatky: Na stavb  pracuje zajisté ada 
dobrých odborník  a emeslník . Ale na obci velmi intenzivn  vnímáme fakt, že 
inností stavebních mechanism  a vozidel jsou ni eny a n kdy už zni eny p ístupové 

komunikace k obydleným lokalitám, o cestách do nichž se ukládá kanalizace nemluv . 
Vím, že kanalizaci nelze provád t ve sterilních podmínkách, ale základní pravidla 
vyplývající ze smlouvy o dílo a ob anského zákoníku je nutno dodržovat. 
Bagatelizování ze strany zhotovitele a správce stavby jehož jsem sv dkem, 
oprávn ných výtek ze strany obce, ur it  dobrým vztah m a kvalit  stavby nep idává. 
Když jsem byl v tomto roce jako ješt  nestranný a stavbou dosud nedot ený 
pozorovatel ú asten n kolika porad ohledn  stavby, nabyl jsem dojmu, že na této 
stavb  je naprostá absence razantních ídících a kontrolních mechanism . Nyní jsem 
se o tom již p esv d il. Na základ  podaných stížností v ím, že se vše v dobré obrátí. 

        
Petr K íž, starosta obce Vini né Šumice 
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Obec Kovalovice 
Dne 5.6.2008 za ala stavba kanalizace v naší obci, kterou provádí pod záštitou OHL 
ŽS, a.s. subdodavatelsky firma Mobiko plus. Musím konstatovat, že po celou dobu 
náro né stavby nebyly v obci zásadní problémy. ešení r zných vzniklých problém  
stavby byla korektní. Firma v rámci možností uklízela nepo ádek kolem výkopu v as, 
tak že nedocházelo k zne ist ní vozovek v celé obci.  Zlom nastal poslední listopadový 
víkend, kdy p i výkopových pracích na erpacích stanicích pod taktovkou firmy Imos 
Brno, a.s., které subdodavatelsky d lá firma Geostav s.r.o.  se celá obec pono ila do 
nesnesitelné vrstvy bláta, a to jsou již hlavní silnice provizorn  zapraveny asfaltovou 
vrstvou. Až po naléhavých urgencích u stavbyvedoucích Imosu Brno, a.s., se situace 
zlepšila. T mto všem nep íjemnostem se dalo p edejít, kdyby byly uposlechnuty moje 
výzvy o zahájení prací na erpacích stanicích již v m síci zá í. Bohužel n kte í 
p edstavitelé velkých firem si dokážou své od vodnit a prosadit. N kdy mn  p ipadá, 
že role starosty obce je v t chto velkých rolích velkých firem jen druho adá, což je 
samoz ejm  špatn .   

                                                               Milan Blahák, starosta obce Kovalovice     
 
M stys Pozo ice 
M stys Pozo ice již po átkem 90. let minulého století si byl v dom nutné pot eby 
zabývat se ešením likvidace splaškových vod, a proto byl hybnou silou p i 
zpracování studie odkanalizování Pozo icka (Pozo ice, Sivice, Tvarožná, Vini né 
Šumice a Kovalovice) a následných krok . Již v roce 1995 byl p ipraven k realizaci 
projekt, na jehož základ  m ly být zmín né obce odkanalizovány do zamýšlených 
istíren odpadních vod pod obcemi Tvarožná (obce Tvarožná, Sivice a v tší ást 

Pozo ic) a Vini né Šumice (menší ást Pozo ic a obce Kovalovice a Vini né Šumice). 
Tento projekt bohužel nebyl realizován. 
Novou šancí pro Pozo ice a okolní obce je projekt „Šlapanicko – istá í ka a 
Rakovec“. Jeho realizace je možná jen díky rozhodujícímu podílu na jeho 
financování z prost edk  EU, státu a kraje. Jedná se o stavbu, která svým rozsahem a 
rozpo tem nemá v historii zainteresovaných obcí obdobu. P ináší i spoustu 
souvisejících problém , které vyžadují úsilí, spolupráci, toleranci a trp livost všech 
zainteresovaných. 

RNDr. Aleš Mikula, starosta M styse Pozo ice 
 
Obec Sivice 
„Nerad otravuji, ale tou naší ulicí se nedá projet ani projít, je to tam samé bláto. 
M žete s tím n co ud lat?“ Tuto v tu slýchám v t chto dnech nej ast ji. Sluní ko, 
které krom  vysoušení bláta p sobí pozitivn  i na psychiku, vídáme te  na obloze 
z ídka a pomalu dochází trp livost.  V Sivicích jsou rozkopané tém  všechny ulice, i 
projít jde místy jen st ží.  Kanalizaci však pot ebujeme, firma d lá, co m že a 
spravedliv  je t eba íci, že ani d lník m, kterým se bláto lepí na lopaty, není co 
závid t.  Nezbývá než vydržet!   

Marie Kousalová, starostka obce Sivice 
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Krajské a senátní volby. Ve dnech 17. a 18. íjna se uskute nily v naší 
republice volby do zastupitelstev kraj  a 1. kolo senátních voleb. 

K volbám p išlo v naší obci 915 ob an  – voli , t.j. 42% ú ast. První t i místa 
ve Volbách do zastupitelstev kraj  obsadily: eská strana sociáln  demokratická, 
která získala 336 hlas , t.j. 39,3%. Blahop ejeme. K es anská a demokratická unie – 

SL, která získala 203 hlas , t.j. 23,8%. Ob anská demokratická strana, která získala 
128 hlas , t.j. 15% 

V prvním kole senátních voleb získal nejvíce hlas , a to 259 pan ing. Ivo Bárek 
(za SSD) a druhým byl s 218 hlasy pan ing. Václav Horák (KDU SL). Ve druhém 
kole zvít zil pan ing. Ivo Bárek a tím obhájil sv j senátorský post. Blahop ejeme. 

 
Vážení spoluob ané, p eji vám jménem zastupitelstva obce a jménem všech 

zam stnanc  obecního ú adu klidné a spokojené Vánoce a vše dobré do nového roku 
2009. 

František Pej il, starosta 
 
STAVBA SPLAŠKOVÉ KANALIZACE: 

Kanalizace v obci Mokrá je rozpracována cca z 60 ti procent. P vodn  m la být 
v roce 2008 z 90 ti procent hotová do 20. 12. kdy firma p eruší práce p es vánoce a 
nastoupí až 6.1.2009. Nebude provedena v ulici T ešínky, na sídlišti v ulici Do polí, 
propojení k zdravotnímu st edisku, ulice Za humny, Mezírka, propojení k lomu 
kolem vodárny a áste né nedod lky na sídlišti, na P íhon , za OÚ, a propojení ke 
koupališti. Je tedy stavba ve zpožd ní a v roce p íštím bude muset být posílena, aby 
se splnil termín do konce 2009 v etn  Horákova. Horákov tedy bude zahájen až 
v lednu, pokud bude vhodné po así. 

Pr tah obcí bude provizorn  upraven asfaltem pro zimní údržbu. Nejedná se 
tedy o kone nou úpravu. Všechny stoky budou v p íštím roce dokon eny tak, že 
budou dopln ny o podkladní vrstvy vozovek v tl. dle projektu, (45 – 50 cm) a po 
odfrézování okolního asfaltu provedena kone ná balená vrstva v ší ce poloviny 
vozovky u státních silnic a v ší ce rýhy u místních komunikací. Kone ná úprava 
vozovek bude dle zkušeností stavby provedena najednou až po dokon ení všech stok 
po ádném sesednutí. Do té doby prosíme ob any o trp livost s provizorním 
povrchem v nyn jším stavu. 

Stavba kanalizace v obci je mnohem náro n jší, než jsme si d íve p edstavovali. 
Kanalizace je v pom rn  velkých hloubkách proto, aby mohla podejít všechny d íve 
provedené inženýrské sít  (vodovod, plynovod, kabely a deš ové stoky). Již nyní se 
nachází v místech výskytu skalních podloží, což znamená rozbíjení specielní 
technikou vyvozující vibrace do okolí. Rovn ž potíže s prachem resp. s blátem jsou 
nadm rné. Snažíme se stavbu usm r ovat tak, aby byly potíže minimalizovány, což 
se nám však n kdy nepoda í. Proto se omlouváme všem ob an m, aby pochopili, že 
po dobu výstavby budou omezeni v komfortu, který dosud m li.  
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Na etné dotazy ohledn  napojování sd lujeme, že napojení nemovitostí lze 
provést až bude zkolaudován p ivad  do Velatic až po Ji íkovice. P edpoklad je do 
konce b ezna. Ovšem ást Mokré napojené na erpací stanici v míst  bývalé požární 
nádrže bude muset pose kat až do konce roku 2009 p ípadn  až v roce 2010. 

Ing. Alois Brzobohatý 
POD KOVÁNÍ VOLI M 

 Jako ob an Mokré-Horákova a zárove  coby p edseda MO SSD bych cht l 
touto cestou pod kovat všem, kte í nám ve volbách do krajských zastupitelstev, jež se 
konaly 17. a 18. íjna 2008, vyjád ili podporu. 

V minulém volebním období jsem byl lenem finan ního výboru Zastupitelstva 
Jihomoravského  kraje a stejnou funkci budu zastávat i v nov  zvoleném 
zastupitelstvu. 

Problematika správy kraje je samoz ejm  pom rn  široká (nap . krajské 
nemocnice, st ední školy, komunikace atd.) a orientace v ní pro b žného ob ana není 
úpln  snadná. Proto bych cht l tená m Zpravodaje nabídnout své dosavadní 
zkušenosti. V p ípad  dotaz  týkajících se správy kraje m  m žete kontaktovat na 
následující e-mailové adrese: OVV.Brnovenkov@cssd.cz 

Aleš Ryšánek 
len finan ního výboru Zastupitelstva Jihomoravského kraje 

 
VÁŽENÍ OB ANÉ, 

úvodem mi dovolte Vám pod kovat za Vaši velkou podporu v nedávných 
volbách do Senátu Parlamentu R. Tato výrazná podpora je pro m  významným 
závazkem, který si dob e uv domuji a který budu mít p i své práci vždy na pam ti. 
V ím, že se budu moci také v budoucnu op t op ít o všechny ty, kte í jsou ochotni 
spolupracovat ku prosp chu a rozvoji Vaší obce a regionu. Není jich málo a to je 
dob e, protože dobrý výsledek je vždy týmovou prací a ne jen zásluhou jednotlivce. 

Po volbách orgán  Senátu, které prob hly s novým složením Senátu, budu 
pokra ovat ve funkci p edsedy Výboru pro územní rozvoj, ve ejnou správu a životní 
prost edí. Z této pozice rovn ž pokra uji v práci lena ídícího výboru Opera ního 
programu životní prost edí a SFŽP, který posuzuje a rozhoduje o projektech 
financovaných z fond  EU. Tyto projekty sm ují nap . na zlepšení systém  
nakládání s odpady, na snížení energetické náro nosti budov i rekonstrukce istíren 
odpadních vod, kanalizací a vodovod  jak v našem regionu, tak v celé eské 
republice.  

Vážení ob ané Mokré-Horákova, protože se blíži konec roku 2008, cht l bych 
Vám pop át, abyste rok 2009, ale i roky další, prožili ve zdraví a spokojenosti. 
Sou asn  Vám p eji p íjemné prožití váno ních svátk . 

Váš senátor Ivo Bárek 
Regionální senátorská kancelá  9. kv tna 21, Vyškov, tel. 517330013 
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MATE SKÁ ŠKOLA MOKRÁ – HORÁKOV  

S babím létem jsme se již tradi n  rozlou ili  drakiádou. V letošním roce nám 
po así p álo, ale vítr chyb l. D ti to však nevzdávaly a snažily se, aby aspo  ten 
jejich drak vzlétl.  

Bohužel, žádný se po ádn  nevznesl. Tak jsme si alespo  pochutnali na 
posledních ope ených špeká cích. Všechny d ti byly odm n ny za snahu obrázkem a 
malou sladkostí.  

Podzimní dny jsme zahájili kulturním zážitkem. Spole n  jsme cestovali do 
divadla Radost v Brn  na p knou pohádku O pejskovi a ko i ce. Tato klasická 
pohádka je pro d ti stále atraktivní. 

Do naší školky p ijel pan Šev ík tentokrát s Malou medv dí pohádkou. Kvalita 
po adu tohoto herce op t nezklamala a d ti odcházely s úsm vem na tvá i.  

Letošní zima nás p epadla docela náhle a my jsme za ali p ipravovat mate skou 
školu na váno ní sváte ní chvíle. Mikulášská nadílka prob hne  odpoledne za 
p ítomnosti rodi . D ti nezahálí a piln  p ipravují program. V krátkém pásmu si 
spole n  zazpívají a zarecitují a na záv r spole n  s rodi i p ivolají Mikuláše a erta. 
Co nám asi nad lí?  

A co nás eká do konce roku? Celá škola se na jeden den prom ní v peklo a malí 
ertíci si budou moci vyzkoušet ertovské úkoly. Svoji zru nost si mohou d ti 

vyzkoušet p i výrob  malých dáre k  na váno ních dílnách, které jako již tradi n  
sponzoruje obec Mokrá – Horákov.  

Za svoje váno ní snažení budou d ti odm n ny váno ním po adem studia Lídy 
Trnkové s váno ní pohádkou. A pak již netrp liv  budeme ekat na zvon ní 
váno ního zvone ku. Jestli pak nám n co p inese?   

Záv rem p ání všem:  Radost a št stí, lásku a n hu, a  ti p inese váno ní sen. 
Svá p ání najdeš ve vlo kách sn hu a  š astný je tv j Št drý den.  

Jana Meserlová 
editelka MŠ Mokrá 

  

ZÁPIS ŽÁK  DO 1. RO NÍKU 

Zápis žák  do 1. ro níku základní školy pro školní rok 2009/10 se koná ve 
tvrtek 15. ledna 2009 od 13.00 do 17.00 hod. v budov  Základní školy Mokrá. K 

zápisu se dostaví všechny d ti, které dovrší 6 let v ku do 31. 8. 2009. 
D ti, které byly u zápisu v lo ském roce a mají rozhodnutí o odkladu školní 

docházky, k letošnímu zápisu již nep ijdou. Pokud by však m lo mít dít  další 
(druhý) odklad školní docházky, musí zákonný zástupce op t požádat o rozhodnutí o 
tomto odkladu. Zákonný zástupce dít te s sebou p inese sv j ob anský pr kaz a 
rodný list a pr kazku zdravotní pojiš ovny dít te. 

RNDr. Josef Palík     



10

LOU ENÍ S PODZIMEM 

Jsou akce, na které se dob e vzpomíná. Mezi n  pat í i Lou ení s podzimem. 
Po ádání výtvarných dílen má na naší škole již n kolikaletou tradici. Ani v letošním 
roce podobná akce nesm la chyb t. Tentokrát ovšem netradi n  - na podzim. Tato 
tradi n  netradi ní akce se konala 6. listopadu ve školní jídeln . V p íjemné a tv r í 
atmosfé e si mohli všichni p íchozí, rodi e i d ti, vyzkoušet svoji zru nost p i výrob  
drobných dáre k , svícn , lampion , korálk  a dekorací. Sou ástí dílen byla jako 
každoro n  prodejní výstava výrobk , které vytvo ili žáci v hodinách výtvarné 
výchovy a pracovních inností. Vše v duchu duši kové a podzimní nálady. Pro hosty 
bylo rovn ž p ipraveno ob erstvení v podob  zákusku a teplého nápoje, které 
p ipravily paní kucha ky. 

Cht li bychom pod kovat všem, kte í se do akce n jakým zp sobem zapojili a 
tím p isp li na dobrou v c. Výt žek celé akce ve výši 4 500 K  poputuje op t na 
vzd lání afrického chlapce Vincenta Opundo z Keni, jehož naši žáci v minulém 
školním roce adoptovali.  

 Jak nám dají za pravdu všichni p ítomní, akce byla p íjemným zpest ením 
pošmourných podzimních dní. 

         Mgr. Lucie Rozíková 
 
Navštivte webové stránky Základní školy Mokrá 
 http://zs.mokra.cz  

   
OBLASTNÍ FINÁLE JAGA OXYGEN CUPU VE FLORBALE 

Ve st edu 8. íjna se naši žáci zú astnili oblastního finále JOC ve florbale. Do 
oblastního finále postoupilo celkem 7 škol z jihomoravského kraje. Ve skupin  jsme 
obsadili 3. místo, po t ech remízách a jedné porážce a postoupili do souboje o t etí 
místo. V n m jsme prohráli po boji na trestná st ílení, když v normální hrací dob  
skon ilo st etnutí op t remízou 2:2, p estože jsme vedli 2:0. Celkov  jsme tedy 
obsadili tvrté místo. Vít zem a postupujícím do Zemského finále se stala ZŠ 
Hodonín, O ová. P estože jsme skon ili na nepopulárním tvrtém míst , dosáhli jsme 
velkého úsp chu. Bylo velkou škodou, že jsme nemohli vzhledem k stavebním 
pracím v t locvi n  v novat p íprav  na turnaj delší dobu než dva spole né tréninky. 
Tento handicap se projevil p edevším v nejistot  v koncovce, kdy jsme 
neprom ovali ani ty nejvyložen jší šance. Náš tým m l na to, aby postoupil do 
finále turnaje, kde už se mohlo stát cokoliv. Všichni žáci si zaslouží uznání nejen za 
toto oblastní finále, ale i za samotný postup do n j. 

lenové týmu: Bavlnka Lukáš, Hrubý Jan, Pavla Jonáš, Severa Ji í, Strej ek 
Jakub, Va á ek Jaroslav (všichni 6.A), Dumpík Marek, Fidrmuc Jan a Ond ej, 
Gabriel Tomáš, Jank  Petr, Kunc Luboš, Zouhar Pavel (všichni 5.A) 
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mechaniky, elektroniky, optiky a akustiky. Spole n  si prohlédli aktuální výstavu 
Vojenství v letech 1938, 1948 a 1968. V Knihovn  Ji ího Mahena se seznámili se 
systémem p j ování knih a ostatních tiskovin. Opomenout nelze ani Eurocentrum, 
kde je možné získat zdarma informace a informa ní materiály o Evropské Unii. 

 Žáci 7. ro níku pracovali jeden den na d jepisném projektu, který byl v nován 
ranému st edov ku v naší zemi, zvlášt  prvním historicky doloženým 
p emyslovským knížat m Václavu a Boleslavovi. Na základ  historických text  
sami rozvíjeli p íb hy staré tisíc let, zkoumali vztahy v knížecí rodin  a d vody 
jednání hrdin  p íb hu. Pomysln  se ocitli se ve st edov kých echách a 
vyzkoušeli si jejich drsné pom ry (usilování o moc, úkladné vraždy). Vyzkoušeli 
si práci historik , když sami zkoumali historické prameny. a na jejich podklad  
hledali r zné varianty p íb hu a formulovali vlastní hypotézy.  

 D ti ze t etího ro níku zase absolvovaly pon kud netradi ní pracovní innosti. 
V rámci výukového programu v brn nské Fantázii vyráb ly pta í budky pro 
sýkorky. 

 Žáci 4. ro níku si jeli do Brna vyzkoušet svoje teoretické i praktické znalosti z 
dopravní výchovy. Pod odborným vedením si zopakovali, jak má vypadat správné 
vybavení kola, dopravní zna ky a chování cyklisty p i jízd  po silnici. Na 
simultánním po íta ovém programu „Cesta na hrad“ a „Cesta ve m st “ si 
prakticky vyzkoušeli, jak se dostat do cíle za dodržování pravidel silni ního 
provozu. Druhá ást dopoledne byla v nována ošet ení zran ného a poskytnutí 
první pomoci. 

 D v ata 8. ro níku besedovaly s pracovnicí Pedagogicko-psychologické poradny 
v Brn  na téma Poruchy p íjm  potravy. P i skupinové práci a následné diskusi si 
spole n  vysv tlily pojmy anorexie a bulimie, pokusily se formovat své postoje 
k jídlu a uv domit si svoji jedine nost. Ve stejný den se žáci 9. ro níku zú astnili 
programu, který se týkal problematiky drog. Byl zam en na prevenci rizik a 
problém , které užívání drog p ináší.  

 Jak pejsek s ko i kou va ili dort – to bylo téma pro hry a pohádkové vypráv ní p i 
návšt v  prv á k  v místní knihovn . Pro žáky 3. ro níku si paní knihovnice 
p ipravila program, zam ený na slušné chování d tí i dosp lých a na dodržování 
dohodnutých pravidel. Všechny innosti byly inspirované knihou Neotesánek. 

 tvr áci vyjeli do divadla. Herci brn nské Radosti si pro n  p ipravili p edstavení 
na motivy p íb hu o zbojníkovi, který bohatým bral a chudým dával. Hra byla 
uvedena v novém p ebásn ní Jaromíra Nohavici, který p vodního Juru Jánošíka 
prom nil v postavu zbojníka Janíka.  

 A aby to t m starším nebylo líto, bylo pro n  v jídeln  školy p ipraveno divadelní 
p edstavení Zpátky do Evropy. D tem byl prezentován deník o jízd  z ech až na 
konec sv ta aneb vypráv ní Václava Šaška z Bi íkova o putování pana Lva 
z Rožmitálu skrze zem  evropské, které znají z hodin literatury. 
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 24 žák  z  8. a 9. ro níku se ú astnili školního kola d jepisné olympiády, letos 
zam ené na národní d jiny st edov ku. Krom  v domostí z historie  zde 
uplatnitnili i znalosti z eského jazyka, hudební a výtvarné výchovy.  Na 1. míst  
se umístil Tomáš Persa , na 2. míst  Vojta Eliáš a t etí skon ila Ivana Nová ková. 
První dva budou naši školu reprezentovat v okresním kole.  

 17. íjna podali naši žáci za ú asti 343 závodník  z  23 škol velmi p kné výkony 
na atletickém p eboru Želešická r že. V nejmladší kategorii se umístili na skv lém 
2. a 3. míst  Marek Dumpík a Martin Sadlo  (oba 5. A). V kategorii mladších 
žák  získali chlapci 2. místo, mladší d v ata se umístila jako t etí. V této kategorii 
si nejlépe vedla Tereza Dumpíková (6.A), která se umístila na 1. p í ce. 
V kategorii starších žák , kde se b žely 3 kilometry, p íjemn  p ekvapili Ota 
Machan (4. místo) a Marek Bro ák (6. místo) 

 O m síc pozd ji se naše škola zú astnila okresního finále ve stolním tenise. 
Reprezentovali nás Michal a Lukáš Rotreklovi a Pavel Gruška. P estože tvo ili 
nejmladší družstvo, obsadili p kné t etí místo. K postupu do finále nám chyb lo 
jen n kolik mí k . Všem sportovc m gratulujeme. 

Mgr. Petra Bauerová, RNDr. Josef Palík 

 
Z KLUBU D CHODC  V HORÁKOV  

Letošní listopad nám zase ukázal, jaké je to smutné, šedivé a ch ipkové období. 
Meteorologové nám slibují Vánoce na blát , a my bychom cht li sluní ko a d tem by 
zase velkou radost p inesl sníh. 

P ejeme d tem rozzá ené o i spln ných p ání pod strome kem. 
Vážení ob ané obce Mokrá-Horákov, p ejeme vám krásné pohodové prožití 

svátk  váno ních. Do nového roku 2009 hodn  zdraví, spokojenosti, úsp ch  
v rodinném i osobním život . 

Anna Flochová 

KONEC ROKU 

Letos si sportovci z FSC CEMO Mokrá užili mnoho radosti a úsp ch  v 
sout žích a na závodech. Poprvé startovaly i ženy a hned na poprvé stály i na 
stupních vít z . D kujeme všem, kte í nám fandili a drželi palce. P ejeme všem 
ob an m MOKRÉ a HORÁKOVA p íjemné prožití Váno ních svátk  a hned v 
novém roce - p esn ji 1.1.2009 v 10.00 hodin, Vás o ekáváme již na 11. ro níku 
Novoro ní jízd  na kole Moravským krasem. Start je tradi n  od Restaurace u 
Zbojníka. Letošní jízda byla nádherná na sn hu i za sluní ka, mnohým se splnilo  
p ání - jak na Nový rok, tak po celý rok.   

Sportovci FSC CEMO Mokrá  
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SPOLE ENSKÁ  KRONIKA 

Noví ob ánkové 
Haiduková Kristýna   07.08.2008   Mokrá 96 
Dohnalová Alice    14.11.2008   Horákov 22 
Skotalová Veronika   09.10.2008   Mokrá 324 
 
Výro í –  leden, únor  2009 
50 let 
Smílek Pavel    únor    Mokrá 318 
Kolá ová Lenka    únor    Mokrá 226 
Koldinská Nad je    únor    Mokrá   39 
Bezd k Jaroslav    únor    Horákov 93 
60 let 
Šebestová Jind iška   leden    Mokrá 338 
Dan áková Mária    leden    Mokrá 316 
Polá ková Ludmila   leden    Horákov 75 
Novotná Emilie    leden    Mokrá 322 
70 let 
Jura ka Karel    leden    Mokrá 304 
Dvo áková Olga    únor    Mokrá   32 
Hadová Ludmila    leden    Mokrá 316 
82 let 
Šmerdová Zde ka    leden    Mokrá 173 
Kousal František    leden    Horákov 15 
Machá ková Jarmila   únor    Horákov 154 
Mazalová Marie    leden    Horákov   29 
Posoldová Zdenka    leden    Horákov 117 
83 let 
Va á ek Miloslav    leden    Mokrá 133 
84 let 
Šlezingrová Vlasta    leden    Mokrá 120 
86 let 
Ruibar František    únor    Horákov 121 
95 let 
Brzobohatá Matylda   únor    Mokrá 71 
 

 

Úmrtí 
Neužil Bohuslav    zem . 29.10.2008  Horákov 117 



18

 18 

SVATÝ OND EJ – 30. LISTOPADU   

Svatý Ond ej se narodil v Betsaid  v Palestin .a žil se svým 
bratrem Petrem v Kafarnaou u Genezaretského jezera, kde se 
živili rybolovem. Pozd ji se Ond ej stal u edníkem Jana K titele. 
Po pok t ní Ježíše se stal jeho prvním u edníkem a pozd ji 
k n mu p ivedl i svého bratra Petra. 

Na Ježíš v p íkaz odešel na misijní cestu v oblasti erného 
mo e a v ecku. N které tradice íkají, že kázal v Gruzii i na 
Ukrajin . Svoje putování ukon il v eckém Patrasu. Okolo roku 

60. v dob  vlády císa e Nera byl zat en. Místodržící Aegeus nutil apoštola, aby 
sloužil pohanským boh m, ale Ond ej odmítl, což bylo d vodem, aby byl odsouzen 
k smrti na k íži. Z d vodu nesmírné úcty k Ježíšovi ale necht l zem ít tak jak jeho 
u itel a proto byl pov šen na šikmý k íž ve tvaru X. Aby dlouho trp l, nebyl p ibit, 
ale p ivázán provazy.  Na n m umíral t i dny a ješt  tam hlásal evangelium. Svoji 
pozemskou pou  ukon il 30. listopadu r. 60 nebo 62. 

Roku 357 bylo t lo svatého Ond eje p eneseno z Patrasu do Ca ihradu. R. 1204 
do chrámu v Amalfi na jihu Itálie. O šedesát let pozd ji jeho hlava byla p evezena do 

íma, papež Pavel VI. ji však r. 1964 vrátil zp t do Patrasu. Ostatní poz statky se 
stále nacházejí v Amalfi v jemu zasv ceném kostele hojn  navšt vovanému turisty. 
Pravd podobná relikvie k íže na kterém zem el je uchováván v Beaune ve Francii.. 
K íž ve tvaru X je nazýván „ond ejský“ a bývá asto používán na heraldických 
znacích, dokonce i na státních vlajkách. 

Svatý Ond ej bývá znázor ován jako šedivý sta ec s dlouhým vousem, oble en 
do tuniky. Pokud je vyobrazen jako mu edník na k íži, bývá nahý, zakrytý jen 
bederní rouškou.. Jako apoštol mívá knihu a svitek spisu, n kdy p ídavky jako ryba, 
rybá ská sí , k íž a provaz. Sv. Ond ej se t ší veliké úct  v celé Evrop  a zvlášt  
v pravoslavné církvi. Je zajímavé, že v posledních letech stoupá obliba jeho jména. 

Ani po smrti si sv. Ond ej moc neodpo ne. Je patronem Skotska, Ruska, 
Špan lska a ecka, také mnoha m st a klášter . Dále se stará o rybá e, ezníky, 
horníky, provazníky a nosi e vody. Také patronuje za dobrou svatbu, p sobí proti 
dn , bolestem krku, k e i a r ži (Ond ejova nemoc). 

                        Alois Kr ek 
T ÍKRÁLOVÁ  SBÍRKA 2009 

T íkrálová sbírka navazuje na starou lidovou tradici. 
Již ve st edov ku se 6. ledna v den Zjevení Pán  hrály hry 
na motivy biblického p íb hu o t ech mudrcích z 
Východu, kte í putovali do Betléma, aby se poklonili 
Ježíšovi a p edali mu své dary - zlato, kadidlo a myrhu - 
symbolizující t i znaky moci a poslání Ježíše Krista.  

O n kolik století pozd ji obcházely chudé d ti 
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p evle ené za krále d m za domem, u každých dve í zazpívaly a posv cenou k ídou 
napsaly tak dob e známé K + M + B + rok. Mohlo by se zdát, že se jednalo o iniciály 
k estních jmen král  – Kašpar, Melichar a Baltazar, ovšem ve skute nosti šlo o 
zkratku latinského Christus mansionem benedicat, voln  p eloženo: Kriste, žehnej 
tomuto domu. Za to zpravidla dostaly    n co k jídlu, n kde i menší finan ní obnos.  

Novodobá T íkrálová sbírka se poprvé uskute nila v roce 2000. Tehdy se konala 
pouze na území olomoucké arcidiecéze. Díky pozitivní reakci ze strany ve ejnosti se 
o rok pozd ji stala celostátní akcí. Jejím cílem je nejenom získání financí, které 
pomohou lidem v nouzi, ale zárove  posun v myšlení lidí sm rem k solidarit  a 
sociálnímu cít ní, o emž sv d í rok od roku se zvyšující po et dobrovolník , kte í se 
podílí na jejím organizování. 

Letošní t íkrálová sbírka v rosickém a mod ickém d kanství spadající pod 
Oblastní charitu Rajhrad bylo celkem vykoledováno 1.929 409,50 K . Tato finan ní 
ástka byla rozd lena takto: 

65% - projekty Oblastní charity Rajhrad a farních charit 
15% - projekty Diecézní charity Brno 
10% - humanitární pomoc u nás i v zahrani í 
5% - innost Sekretariátu Charita R 
5% - režie sbírky. 
P iblížil se záv r roku 2009 a je nutno p ipravovat te  už devátý ro ník sbírky.V 

našich obcích prob hne sbírka v sobotu 10. ledna od 9. hodin, kdy ze skautské 
klubovny v mate ské školce vyjdou d tští koledníci a pod dozorem dosp lých 
navštíví Vaše domovy s vírou, že od Vašich prah  odejdou bohat  obdarováni. 
Uvítáme mezi d tmi i nové koledníky, kte í budou ochotni se této akce zú astnit. 
Jejich rodi e se mohou domluvit s koordinátorem sbírky na telefonu 544 252 353, 
anebo mohou svoji ratolest p ivést v 9 hodin p ímo do klubovny.   

P edem za vaše dary d kujeme! 
                      Alois Kr ek 

 
T I TVRT  STOLETÍ 

B h p es t i kopce a t i potoky jak se nazývá b h Velké kunratické, letos slavil 
75 let svého života. A letos také na oslav  nechyb li ani naši b žci. Bohužel 
nestartovala ani jedna žena, i když letos poprvé mohly ženy startovat i na mužské 
trati. A byli i takové které si odb hli svoji 1900 m tra  a potom si odsko ili i na 
mužskou tra  3100 m. Oproti lo sku bylo letos jedno nejteplejší po así v historii 
b hu - teplota vystoupila až na 14,2 st. C.  I když sobotní vytrvalý déš  asi mnohé 
vystrašil, tra  byla dobrá a vody v potocích taky dost.Letos b želo na jubilejním b hu 
3202 b žc  a b žky  o 700 více nežli loni. 

První na start vyb hl v kategorii starší žáci Aleš BRABLEC, který 1900 m tra  
zab hl za 11:00,5 minut a obsadil 60. místo. Pak startovali veteráni, kde Dušan 
PELUCHA zab hl as 29:40,8 a to sta ilo na 1.709 místo a v kat. veterán  na 367 
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místo. V hlavní kategorii se po 21 letech postavil na tra  náš rekordman Luboš 
PROCH (14:06,3), který asem 17:15,9 obsadil 505. místo. Letos se jeho rekord 
ot ásal v základech, Ruslan ŠTEFEK zab hl sv j první závod za 14:50,9 a to sta ilo 
na 105. místo. Druhý náš nejlepší b žec Bed ich KNÖDL skon il na 247. míst  
asem 15:55,7. 

Další po adí a asy: Vojt ch REJNUŠ 16:11,5 (295. místo),Martin KUBÍ EK 
16:24,3 (324.místo), Milan KUBÍ EK 16:36,3 (352.místo), Tomáš ŠAFA ÍK  
16:45,8 (382.místo), Jan NECID 16:58,3 (430.místo), Radim KOLÁ  17:25,7 
(536.místo) ,Ji í VAVERKA 17:35,1 (575.místo), Tomáš BUGNER 17:56,9  
(654.místo), Vojt ch SAMEC 18:52,0 (851.místo), Jan HODA  19:19,3 (953.místo), 
Lukáš VIKTORÍN 19:22,0 (968.místo), Jaroslav MACHEK 19:56,2 (1.64. místo) a 
Vladimír BUCHTA 21:03,3 min a 1.236 místo. 

Bed ich Knödl a Vladimír Buchta startovali na Velké již po páté a za adili se do 
Zlaté knihy kunratické jako 20 a 21 b žec z Mokré. Radim Kolá  startoval na své 
jubilejní 10-té Velké. 

Poslední se na tra  vydali nejmladší naši b žci, Lukáš BRABLEC, který na trati 
dlouhé 370 m dosáhl as 1:30,3 - 61. místo a Adam NOVOTNÝ asem 1:48,2 
obsadil 124. místo. 

Po ro ní p estávce jsme se letos podívali i do slune né Prahy, Hrad an nebo na 
opravu Karlova mostu. Bohužel radost z oslav Velké kunratické narušila smrt 
jednoho veterána. Svoji 29 Velkou na 75. ro níku nedob hl 75 - letý ing. Karel 
Dole ek. 

Ale i my jsme m li velkou úmrtnost p ihlášených, bohužel 9 naších b žc  
z stalo doma i se svými problémy. Ale i p esto byl to hezký závod. 

                                                                                                                      VK 
 

JELI JSME ZÁVOD SEBEVRAH                                                                                        

 Tak totiž napsali všechny ned lní, pak i n které pond lní deníky o závod  
NOVA AUTHOR CUP, který se jel v sobotu 11. íjna 2008 v Josefovém Dole v 
Jizerských Horách.  Možná proto, že to byl již t ináctí ro ník. 

Loni startovalo v tomto závod  7 cyklist  z Mokré, letos se pro pracovní 
zaneprázdn ní (ing. Kvapil) a po operaci páte e (Kone ný) po et startujících nesnížil 
ba naopak ješt  zvýšil na 9.  P ekvapením bylo, že 3 byly ženy cyklistky. Byly to 
práv  d v ata, které si po dojetí závodu zasloužila nejv tší uznání. Svatava 
BOUDNÁ ve své kategorií dokonce úto ila na postavení se na bedn  vít z  a asem 
3:33:03,3 skon ila na 4. míst . 

Výborné asy a umístn ní m li i dv  závodnice z Horákova. P ekvapením je 
ú ast 14-leté Jany SZABOVÉ, která v kategorii do 40 let (bohužel menší v kový 
rozdíl neexistuje) skon ila na 175. míst  asem 4:39:11.6 a její maminky ing. Dany 
SZABOVÉ, která ve své v kové kategorií skon ila na 21. míst  asem 4:39:11,0 hod. 
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Již po šesté startoval a po tvrté dojel do cíle Dušan PELUCHA, který si asem 
4:14:33,9 hodin vybojoval 2.538 místo, Po t etí startoval a taky dojel ing. Karel 
ZÁVODNÍK, jeho as 2:41:29,1 sta il na 687. místo. Dva starty mají za sebou Jan 
BOUDNÝ st. - 1.949 místo, as 3:27.24,7., David PELUCHA - 848. místo za as 
2:47:00,3 a náš nejlepší cyklista Bed ich KNÖDL, který si asem 2:07:32,1 vyjel 87. 
místo. Nová ek závodu Lukáš 

  VIKTORÍM se umístnil na 774. míst  za as 2:44:56,8 hod. Musíme napsat, že 
v tomto krutém závod  bylo p ihlášeno p es 3000 cyklist  (nakonec startovalo jenom 
2.999), bylo letos mnoho a mnoho pád . Ze 49 zran ných cyklist  - 11 se již t žko 
postaví na kolo. Vrtulník a  sanitky byli stále v permanenci již od prvního kilometru 
až do posledního 62 km. Všichni naši bike i dojeli do cíle zdraví a bez šrám . 

Jen pro Vaši orientaci, první v cíli Ježek m l as 1:48:40,9 a poslední as na 
2.781 míst  byl 6:28:43,1 a to znamená, že 218 cyklist  vzdalo. 

V sout ži družstev startovalo 98 mužstev a naši cyklisté CYKLO STAR CEMO 
MOKRÁ skon ili na 30. míst  asem 7:33:56 hod. 

Za krásného slune ného po así se jel v sobotu 27.9.2008 první ro ník nového 
závodu MERIDA VYSO INA BIKE. I když je to ást závod  pro profesionály, jeli 
se i dva závody pro amatéry, První závod byl na jedno kolo - 40 km a pak n kte í 
cyklisté jeli i druhé kolo, také 40 km, ale po jiné a až o 50 procent horší nebo t žší 
trase. Jelo se v lyža ském areálu ZLATÁ LYŽE v Novém M st  na Morav . Závod 
m l ješt  mnoho chyb, které se asem odstraní, ale jelo se v nádherném prost edí a 
jen škoda, že se ho zú astnilo málo naších cyklist .V íme, že p íští rok se tam objeví 
i naše ženy. Když se podíváme do výsledkové listiny, zjistíme, že první vít z Aleš 
JANDA zajel 40 km tra  za 1:21:44,3 hod, což iní pr m r 29,7 km, na 70. míst  
dojela olympijská vít zka Kate ina NEUMANNOVÁ asem 1:40:39,2 (23,7 km), na 
173. míst  dojel další olympijský vít z Dominik HAŠEK asem 1:56.11,8 (20,7 km), 
na 186. míst  dojel ing. Vladimír MLADÝ asem 1:58:43,0 (20,2 km), 216. místo si 
vyjel Jan BOUDNÝ ml. asem 2:03:14,4 (19,5 km) a náš poslední ú astník na 40 km 
byl David PELUCHA a jeho as 2:05:04,9 (19,2 km) sta il na 232. místo. Do cíle 
dojelo 489 muž  a žen a 110 vzdalo.  

Na 80 km trase jsme m li jednoho ú astníka Bed icha KNÖDLA, kterého ani v 
tomto závod  neminul defekt a to t ikrát za sebou (HOŠEK CUP a ZASKAR 
Jedovnice). asem 3:56:13,4 (20,3 km) dojel si pro 59. místo. 

K hodnocení cyklistické sezóny se vrátíme v p íštím ísle.                                               
                        CYKLO  

INZERCE 

 Ing. Radoslav Va á ek, soudní znalec z oboru ekonomiky a stavebnictví, 
odhady nemovitostí, staveb, pozemk  a byt  (pro ú ely kupu, prodeje, 
p evodu, poz stalostním ízení nebo pro poskytnutí úv ru u finan ních 
organizací).      Tel: 547 224 597, mobil: 728 320 716 
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